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BEN AND BIRD
“Both Sides Of Tony Scott” is the title of an LP the clarinettist recorded in  

1956 following a period of artistic reflection. For the previous nine months,  

as Harry Belafonte’s musical director, Scott had not touched his instrument.  

Now he used the occasion to concentrate on his two principal role models: 

Charlie Parker, whose polyrhythmic playing and asymmetric phrasing fasci-

nated him, and Ben Webster, who had taken him under his wing as a young 

 musician and whose emotional, melodious ballad playing had inspired him  

to adopt the same unusually warm and gentle tone on the clarinet. Both sides 

came across significantly in Scott’s playing: the thin, brittle, almost shrill tone 

of his virtuoso, up-tempo bebop lines contrasted with the inimitable intimacy 

and warmth of his legato ballad style, a sound Scott literally breathed into  

the clarinet unlike anyone.

The two approaches are equally characteristic of the recordings Scott made  

in April 1957 as a guest at the Stuttgart radio broadcaster SDR, as well as  

the live performances recorded for posterity by Joachim-Ernst Berendt on 

behalf of SWF in Hong Kong and Singapore in 1962 under far from ideal con-

ditions – using a portable tape recorder and a single microphone. Despite 

 certain acoustic deficiencies, most notably audible on the track from Singa-

pore, these recordings are deserving of our attention as rare testimony to  

a hitherto little documented phase in Scott’s career.

BEN UND BIRD
„Both Sides Of Tony Scott“ ist der Titel einer LP, die der Klarinettist 1956  

nach einer künstlerischen Besinnungspause aufnahm. Zuvor hatte er neun 

Monate als musikalischer Leiter für Harry Belafonte sein Instrument nicht 

 angerührt. Scott besann sich auf seine zwei wichtigsten Vorbilder: Charlie 

 Parker, dessen polyrhythmisches Spiel und asymmetrische Phrasenbildung 

ihn faszinierten, und Ben Webster, der ihn als jungen Musiker unter seine 

 Fittiche genommen und ihn mit seinem emotional-melodiösen Balladenstil zu 

einer für die Klarinette ungewöhnlich warmen und weichen Spielweise ins-

piriert hatte. Beides äußert sich bei Scott auch im Klang. Dem spröden und 

dünnen, gelegentlich grellen Ton seiner virtuosen Bebop-Linien in schnellen 

Tempi steht die Intimität und Wärme seines Legatospiels in Balladen gegen-

über, die Scott wie niemand sonst der Klarinette über alle Register hinweg 

buchstäblich einzuhauchen verstand.

Beide Ansätze bestimmen gleichermaßen die Aufnahmen, die Scott im April 

1957 als Gast beim Stuttgarter Radiosender SDR machte, wie auch die Live-

Auftritte aus Hong Kong und Singapur, die Joachim-Ernst Berendt 1962 mit 

einem tragbaren Bandgerät und nur einem Mikrofon unter nicht immer ide-

alen Bedingungen im Auftrag des SWF für die Nachwelt festhielt. Trotz ihrer 

 Klangbeeinträchtigung – insbesondere bei dem Mitschnitt aus Singapur –  

verdienen sie die Veröffentlichung als rare Zeugnisse einer bisher kaum doku-

mentierten Phase aus der Laufbahn Scotts.

Total Duration 68:40
# 101 743

TONY SCOTT
#

 101 743

TONY SCOTT
GERMANY 1957 | ASIA 1962

Studio Recording Villa Berg, SDR Stuttgart: 1–5 April 24, 1957 Live Recording Liederhalle Stuttgart: 6–7 April 23, 1957
Live Recording City Hall, Hong Kong: 8–10 Spring 1962 Live Recording Singapore, unknown venue: 11 1962
Tony Scott (cl) all / Horst Jankowski (p) 1–7 / Peter Witte (b) 1–7 / Hermann Mutschler (dr) 1–7

Conny Jackel (tp) 7 / Gerald Weinkopf (ts) 7 / Helmut Brandt (bs) 7 / Werner Baumgart (bs) 7

Mario Costalonga (tp) 9, 10 / Colin Stuart (tp) 9 / Frankie Van Seca (g) 9 / Giancarlo Barigozzi (ts) 9, 10

probably: Silvano Salviati (p) 8–10 / Sandro Paganucci (b) 8–10 / Alfredo Bendini (dr) 8–10 / unknown (p), (b), (dr) 11

1 MOONLIGHT IN VERMONT KARL SUESSDORF 3:56  
2 THE MAN I LOVE GEORGE GERSHWIN 4:23  

3 LOVER, COME BACK TO ME SIGMUND ROMBERG 6:54  
4 YOU GO TO MY HEAD (TAKE 2) JOHN FREDERICK COOTS 8:23  

5 BLUES TONY SCOTT 4:16  6 A NIGHT IN TUNISIA DIZZY GILLESPIE 4:15  
7 THERE WILL NEVER BE ANOTHER YOU HARRY WARREN 10:27  

8 BLUES FOR CHARLIE PARKER TONY SCOTT 4:50  
9 HONG KONG JAZZCLUB BLUES N. N. 7:58  
10 ALL THE THINGS YOU ARE JEROME KERN 6:09  
11 MOONLIGHT IN VERMONT KARL SUESSDORF 6:29

Stuttgart, late April 1957 (Photo: Alo Storz)




